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Члановима Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 

 
 

ПРЕДМЕТ: Информација о посјети делегације Поткомисије за безбједност и одбрану  
                      Европског парламента  
                      Веза, акт број: 03/1,03/11-05-501/07 od 23.10.2007. 
 

 
Представници Заједничке комисије за одбрану и безбједност Парламентарне скупштине 
Босне и Херцеговине, Бранко Зрно, Иво Миро Јовић и Адем Хускић, примили су 09.11.2007. 
године у посјету делегацију Поткомисије за безбједност и одбрану Европског парламента.  
Делегацију Европског парламента чинили су: Карл фон Вогау, предсједавајући Поткомисије, 
те Михаел Брејц, Арманд Фрањулиан и Ђована Боно, чланови Поткомисије за безбједност и 
одбрану Европског парламента. 
 
Бранко Зрно је у име Заједничке комисије поздравио присутне госте, те изразио 
задовољство њиховом иницијативом за одржавање овог састанка. У свом обраћању осврнуо 
се на састав Заједничке комисије за одбрану и безбједност, те њене надлежности и 
активности које је реализовала до сада у свом раду. Информисао је госте и о 
министарствима, агенцијама и институцијама са којима Комисија партнерски ради, као и 
представницима међународне заједнице у БиХ.  
 
Карл фон Вогау истакао је да је надлежност Поткомисије за безбједност и одбрану 
Европског парламента сличне природе као и надлежност Заједничке комисије. Нагласио је да 
је парламентарна контрола одбрамбеног и безбједносног сектора тежак задатак, посебно што 
су у прошлости спољни послови и одбрана били монополизирани од извршне власти. 
Поткомисија се посебно бави питањем безбједносне и одбрамбене политике Европске уније, 
почев од 1999. године. У оквиру ње већ је било неколико успјешних полицијских и војних 
операција, а неке су тек пред њима. Овдје је нарочито навео двије операције, и то војну 
операцију у Чаду, која треба да почне у новембру ове године, те операцију на Косову, чији ће 
карактер бити безбједносно-полицијски.У свом раду дају мишљење и одлучују о буџету, а 
Европски парламент прије било које операције даје своје мишљење о њој. На основу 
информација које примају са терена, одлазе на мјеста дешавања и директно учествују у 
њиховом рјешавању. 
 
Михаел Брејц, члан делегације из Словеније, информисао је о мишљењу које у ЕУ влада о 
питањима безбједносне ситуације у БиХ. Структура институција у БиХ је изразито 
комплексна, скупа и недемократска. Она је била рјешење за завршетак рата 1995. године, а 
сад је дошло вријеме да се реформише уставно уређење. Он је напоменуо да ће Словенија од 
1. јануара предсједавати Европском унијом и за то вријеме приоритетно радити на питањима 
помоћи земљама западног Балкана на њиховом путу ка ЕУ. Напоменуо је да се у БиХ мора 
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извршити јачи притисак на политичку структуру власти како би испунили 33 поглавља из 
acquis communautaire. Питање постизања споразума је тешко питање, али је изразио 
очекивање да БиХ учини корак напријед, без којег Европа не може урадити ништа. Чланове 
Заједничке комисије за одбрану и безбједност замолио је да му поближе објасне ситуацију у 
БиХ и објасне њихова очекивања од Европског парламента. 
 
Бранко Зрно, одговарајући на питање о безбједности, оцијенио је да је ситуација врло 
комплексна. Ипак, рекао је да је, генерално, безбједносна ситуација у БиХ добра, те да не 
постоји ниједан показатељ који упућује на погоршање безбједносне ситуације у земљи. 
Незадовољство Европске уније безбједносним стањем у БиХ је политички појачано 
неуспјехом полицијске реформе и непотписивањем ССП са ЕУ. Нагласио је да су то 
чињенице и да није сигуран у каквом бисмо свјетлу могли говорити о безбједносној 
ситуацији у БиХ уколико се стање у којем се тренутно налазимо и даље настави. 
Надаље је потврдио да, иако је политички став свих чинилаца у земљи да се БиХ не смије 
доводити у везу са ситуацијом на Косову, јер Косово није проблем Босне и Херцеговине, ова 
веза данас ипак постоји и рјешавање овог питања утиче на садашњу ситуацију у БиХ. 
 
Адем Хускић изразио је наду да господин Брејц, с обзиром да долази из Словеније, може 
боље разумјети стање у БиХ, које је, како је он оцијенио, јако везано за стање у региону. 
Недавно потписивање ССП-а сусједне Србије негативно се одразило у БиХ јер се грађани 
БиХ сматрају превареним, поготово што је у сусједној Србији најјача политичка странка 
против њеног прикључења ЕУ и НАТО-у. Он је истакао своје чуђење због чега нашу земљу 
Европа држи и даље по страни, с обзиром да се 70 % грађана БиХ јасно опредијелило за њен 
пут ка ЕУ. Дотакао се и питања отежаног визног режима ЕУ с којим се грађани БиХ сусрећу, 
те пропалог пакета уставних промјена из априла протекле године. 
Он је закључио да је БиХ на сваки начин заслужила да буде примљена у породицу ЕУ. 
 
Иво Миро Јовић такође је изразио гостима добродошлицу у Парламентарну скупштину 
БиХ. Истакао је да су се чланови Поткомисије Европског парламента добро фокусирали на 
оно што су заиста посљедице оваквог пријема БиХ код европских институција. Узрок свих 
тих проблема лежи у Дејтонском мировном споразуму који је створио нефункционалну 
земљу, те је основно питање доношење новог устава. Он је појаснио да је главни тумач 
Анекса 4 овог споразума високи представник, те рекао да је систем "два ентитета - три 
народа" ситуација с којом се БиХ не може уклопити у систем ЕУ. При томе се осврнуо и на 
питања уставних промјена у којима је учествовао као члан Предсједништва Босне и 
Херцеговине. 
 
Бранко Зрно је у завршном обраћању истакао да се сви процеси у БиХ морају одвијати 
првенствено у Парламентарној скупштини БиХ, која треба да расправља о свим питањима у 
вези са уставним уређењем БиХ. Лидери политичких партија тежину своје лидерске позиције 
морају потврдити пред Парламентом БиХ и тек тада ће се све одлуке сматрати 
демократским. 
По окончању размјене мишљења још једном се захвалио гостима за одржавање овог 
састанка. 
  
                                                                                                          Предсједавајући 
                                                                                                       Заједничке комисије 
                                                                                                            Бранко  Зрно 
                                                                                                          


